



FROCS News #21



Friends Of the Centaure Society Hofheim/Lubbock

11th Annual Meeting of the FROCS

Centaure Aficionados & all wanna be friends
September 18/19, 2021 – 2nd Announcement

The Movers & Shakers of this Year's Event

I am very pleased to introduce you today to a few of our Movers and Shakers already: **FROCS # 56 Archangel** (certificates, RO), **#196 Doc Richards** (exhibition, grillator), **#185 Dog Dancer** (host, RO), **#237 Gray Rider** (exhibition), **#189 Kid O'Folliard** (exhibitor), **#2 Long Johns Wolf** (jack in all trades), **#99 Magic Joe** (auctioneer, master of ceremonies, RO), **#195 Smokin' Gun Pit** (Patron), **#30 Socks** (official poster, stage design), **#213 The Fox** (lecture collector's liecense).

11. Jahrestreffen der FROCS

Centaure-Fans & alle, die es werden wollen
18./19. September 2021 – 2. Mitteilung

Die Macher des diesjährigen Events kennen

Ich freue mich sehr, Euch heute schon einige unserer Macher vorstellen zu können: **FROCS # 56 Archangel** (RO, Urkunden), **#196 Doc Richards** (Ausstellung, Grillator), **#185 Dog Dancer** (Gastgeber, RO), **#237 Gray Rider** (Ausstellung), **#189 Kid O'Folliard** (Aussteller), **#2 Long Johns Wolf** (von allem etwas), **#99 Magic Joe** (Auktionator, Conférencier, RO), **#195 Smokin' Gun Pit** (Schirmherr), **#30 Socks** (offizielles Plakat, Stage-Design), **#213 The Fox** (Vortrag Sammler-WBK).



From left/von links: Archangel, Doc Richards, Dog Dancer, Kid O'Folliard, Long Johns Wolf, Magic Joe, Smokin' Gun Pit, Socks, The Fox

These pictures will enable you to recognize the members of the event team in case you feel like inviting them for a drink ...

Mit den Bildern erkennt Ihr die Mitglieder des Event-Teams leichter, wenn Ihr sie zu einem Getränk einladen möchtet ...

Our Traditional Exhibition

According to the preliminary program the exhibition is scheduled for **Sunday, September 19, 2021**. Hence, we ask for your help or your exhibits rather. The plan is to present only **Your Neo-Classikers** (replicas) and **Your Centaures** as per the attached five (5) lists:

1. **Other Revolvers** (FROCS-2021-Ausstellung-Sonstige-Revolver-FN)
2. **Colt Revolvers** (FROCS-2021-Ausstellung-Colt-Revolver-FN)
3. **Rifles** (FROCS-2021-Ausstellung-Langwaffen-FN)
4. **Pistols** (FROCS-2021-Ausstellung-Pistolen-FN)

Unsere traditionelle Ausstellung

Lt. vorläufigem Programm ist die Ausstellung für **Sonntag, 19. September** geplant. Wir erbitten dafür Eure Hilfe, besser gesagt Eure Exponate. Ausschließlich **Eure Neo-Classiker** (Repliken) und **Eure Centaure** lt. den beiliegenden fünf (5) Listen beabsichtigen wir zu präsentieren:

1. **FROCS-2021-Ausstellung-Sonstige-Revolver-FN**
2. **FROCS-2021-Ausstellung-Colt-Revolver-FN**
3. **FROCS-2021-Ausstellung-Langwaffen-FN**
4. **FROCS-2021-Ausstellung-Pistolen-FN**



FROCS News #21



5. Centaure Revolvers (FROCS-2021-Ausstellung-Centaure-Revolver-FN)

Guns of the two special exhibitions, namely

2nd & 3rd Generation Colt Percussion Revolvers from the Erwin Gräber Collection and

Cowboy Guns of the Hunzinger Miniature Gun Collection

are in our possession already or rare confirmed to be available.

Please, let me know at your earliest convenience which Neo-Classikers (replicas) and/or Centaures you can bring for the exhibition. Therefore, complete in the attached lists subject columns (red print/yellow background) listing **NC-Hersteller** (NCmaker: if known), **caliber**, **serial number** and **your name** (confidential), and email them back to me ASAP.

In return I will consolidate the lists and confirm to each and everybody those of your guns we wish to exhibit.

Based on your data we will arrange for object labels with model denominations for the exhibition.

Our Program

The preliminary program is attached, it continues to be "under construction" for the next few weeks. Further details of the event like

- **Announcement** and details of the **Centaure percussion revolvers & conversions match**,
- **List of hotels & boarding houses** in the area (if you are not camping or parking your RV on the site of the SC 1968 Klein-Umstadt, or sleeping in your camp bed in a corner of the air gun range),
- **Registration form** and other useful information.

will be circulated soon together with FROCS News 22

Now, what do you say? Will you attend the 11th Annual Meeting of the FROCS in Klein-Umstadt?

Three Free Beers – The Answer to the Little Puzzle in FROCS News 20

The serial number **14** was mentioned in the text and visible on a picture of this rare Centaure RNMA factory engraved in Presentation style, found over at the Belgian gun collectors' website Littlegun (<http://littlegun.be>).

Obviously, **14** cannot be correct. **14** does not exist as serial number of a Presentation. Because it would imply 1959 production already. RNMA's selected for the making and to be embellished later into Presentations were produced only between 1971 and 1973.

After some email exchange with the boss of Littlegun I can confirm that the actual serial number of so called **#14** has the 5-digits of 1972 production and is already

5. FROCS-2021-Ausstellung-Centaure-Revolver-FN

Die Waffen für die beiden Sonderausstellungen, d.h.

2. & 3. Generation Colt Perkussionsrevolver aus der Erwin Gräber-Sammlung sowie

Westernwaffen der Hunzinger-Miniaturwaffensammlung

liegen schon vor bzw. sind bereits zugesagt.

Teilt mir deshalb bitte so schnell wie möglich mit, welche Neo-Classiker und/oder Centaure Ihr für die Ausstellung mitbringen könnt. Komplettiert dazu bitte die entsprechenden Spalten (roter Druck/gelber Hintergrund) die Listen mit **NC-Hersteller** (soweit bekannt), **Kaliber**, **Seriennummer** und **Eurem Namen** (vertraulich) und mailt sie mir dann zügig zurück.

Ich werde die Listen zusammenführen und jedem einzelnen dann die Waffen bestätigen, die wir gern von ihm ausstellen möchten.

Auf Basis Eurer Angaben drucken wir dann Kärtchen mit Modellbezeichnungen für die Ausstellung.

Unsere Programm

Beiliegend das vorläufige Programm unseres Treffens, es wird auch weiterhin "im Werden" sein. Weitere Details zum Event wie

- **Ausschreibung** und Details zum **Centaure-Perkussionsrevolver- & Conversions-Match**,
- **Liste von Hotels & Pensionen** der Gegend (falls Ihr nicht auf dem Gelände des SC 1968 Klein-Umstadt zeltet, dort mit dem Wohnwagen parkt bzw. das Feldbett in einer Ecke des Lupi-Standes aufschlägt),
- **Anmeldung** und weitere nützliche Informationen.

folgen bald mit FROCS News 22.

Na, wie sieht's aus, kommt Ihr zum 11. Jahrestreffen der FROCS nach Klein-Umstadt?

Drei Freibiere - Auflösung des kleinen Rätsels in FROCS News 20

Zu den Bildern des seltenen Centaure RNMA's, werksgraviert im Presentation-Stil auf der belgischen Waffensammler-Webseite Littlegun (<http://littlegun.be>), wurde als Seriennummer **14** genannt und dazu auch ein Foto gezeigt.

14 konnte natürlich nicht stimmen. Die Seriennummer **14** kann für einen Presentation nicht existieren. Denn das würde Fertigung schon 1959 bedeuten. Die für Presentations ausgewählten RNMA's wurden nur zwischen 1971 und 1973 produziert und danach veredelt.

Nach Email-Verkehr mit dem Chef von Littlegun bestätige ich, dass die aktuelle Seriennummer des sog. **#14** fünfstellig für 1972 ist und bereits in der Datenbank doku-



FROCS News #21



documented in the data bank. Littlegun had the serial number in the text and on the picture faked for the protection of the owner of this gem.

Three (3) of our FROCS could be not confused by the deliberately "altered" serial number. They are from the

U.S.A.: **#14 Chain-Fire**,

Germany: **#44 Erik Fridjoffson** and **#149 MacGloy**.

My congratulations, Gentlemen.

Chain-Fire regrets that he cannot make it to the meeting. Therefore, he donates his three free beers for the winner of the Match on September 18, 2021 competing with a pair of Centaures in the Haciendero category.

Erik Fridjoffson and MacGloy your beers are waiting for you from September 17, 2021 in the Club House of SC 1969 in Klein-Umstadt.

mentiert erfasst war. Littlegun fakte die Seriennummer im Text und auf dem Bild zum Schutze des Besitzers dieses Schätzchens.

Drei (3) unserer FROCS ließen sich durch die "geänderten" Seriennummer nicht hinters Licht führen, nämlich aus den

USA: **#14 Chain-Fire**,

Deutschland: **#44 Erik Fridjoffson** und **#148 MacGloy**.

Glückwunsch, meine Herren.

Chain-Fire bedauert, dass er leider nicht zum Treffen kommen kann. Deshalb spendet seine drei Freibiere dem Sieger mit zwei Centaure in der Haciendero-Klasse im Match am 18. September 2021.

Erik Fridjoffson und MacGloy, Eure Biere stehen ab dem 17. September 2021 im Clubhaus des SC 1968 in Klein-Umstadt bereit.

24.04.2021/WDN